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Zápis ze 4. zasedání Vědecké rady 
Vysoké školy ekonomické v Praze 
konané dne 21. listopadu 2023 

 
 

 Jméno Podpis Funkce/útvar 

Zapsala: Ing. Martina Sušánková 

 
 
 
 

OVV 

Schválil: doc. Ing. Petr Dvořák, Ph.D.  rektor 

 
 
Přítomni: dle prezenční listiny 
  
Program: 

1. Předání docentských jmenovacích dekretů  
2. Vyhlášení výsledků soutěže Cena rektora VŠE za prestižní publikaci 2023 
3. Profesorské řízení: 

 doc. JUDr. Nicole Grmelová, Ph.D., Fakulta mezinárodních vztahů,  
v oboru Obchodní právo 

 doc. Ing. Markéta Arltová, Ph.D., Fakulta financí a účetnictví, 
v oboru Finance 

4. Různé 
 

Úvod 

Úvodem rektor VŠE doc. Ing. Petr Dvořák, Ph.D., přivítal členy Vědecké rady Vysoké školy ekonomické v Praze 
(dále jen VR VŠE) a seznámil je s programem jednání a představil nového člena VR VŠE, a to doc. Mgr. Tomáše 
Gongola, Ph.D., který byl jmenován v souvislosti s rezignací Ing. Vladimíry Josefiové. 

   

1. Předání docentských jmenovacích dekretů  

Prorektor pro vědu, výzkum a doktorské studium prof. Ing. Mgr. Martin Lukeš, Ph.D., představil nově 
jmenované docenty: 
 

o doc. Marko Orel, Ph.D.,   
o doc. Ing. Květa Olšanová, Ph.D., 
o doc. Ing. Jana Peterková, Ph.D.  

 
Rektor VŠE předal přítomným novým docentům a docentce jmenovací dekrety a poblahopřál jim k dosažení 
vědecko-pedagogického titulu docent. 



VYSOKÁ ŠKOLA EKONOMICKÁ V PRAZE ǀ  2/6 

2. Vyhlášení výsledků soutěže Cena rektora VŠE za prestižní publikaci 2023 

Prorektor prof. Lukeš představil všechny oceněné akademické pracovníky a uvedl názvy publikací, za které 

jim byla cena udělena. Rektor doc. Dvořák přítomným oceněným předal diplomy. 

V kategorii Cena rektora VŠE za prestižní publikaci – knižní publikace byli oceněni: 

1. – 2. místo Ing. Pavel Potužák, Ph.D.  – Národohospodářská fakulta  
  publikace: Austrian Theory of Capital and Business Cycle: A Modern Approach 
 vydavatel: Palgrave Macmillan Cham 
 

1. - 2. místo Ing. Milan Bednář, Ph.D. – Národohospodářská fakulta    

publikace: Fiscal Policy in the Southern European Union Countries: The Aftermath of COVID-19 
vydavatel: Springer Nature Switzerland  

 

3. místo doc. Ing. Marek Hudík, Ph.D.  – Fakulta podnikohospodářská 
publikace: O trzích a lidech: kurz aplikované ekonomie 
vydavatel: Grada 
 

V kategorii Cena rektora VŠE za prestižní publikaci – článek byli oceněni: 
 

1. místo  doc. Mgr. Zuzana Chytková, Ph.D. – Fakulta podnikohospodářská  
 + Dannie Kjeldgaard (University of Southern Denmark)      

 název článku: Dominated Cosmopolitanism: Consumer Habitus Dynamics among Low-Resource 
Migrants 

 časopis: Journal of Consumer Research, AIS 4,011, Q1 (D1) 
 

2. místo  Ing. Tomáš Miklánek, Ph.D. – Fakulta podnikohospodářská 
 + Peter Katuščák (RWTH Aachen) 

 název článku: What drives conditional cooperation in public good games? 
 časopis:  Experimental Economics, AIS 2,312, Q1 (D2) 
 

3. místo Jaroslav Weinfurter, M.A., MSc, Ph.D. – Fakulta mezinárodních vztahů 
 název článku: Security beyond Biopolities: The Spheropolities, Co-Immunity and Atmospheres of 

the Coronavirus Pandemic 
 časopis: International Political Sociology, AIS 1,6, Q1 (D2)  
 

V kategorii Cena rektora VŠE za prestižní publikaci – společenský impakt aplikovaného a smluvního 
výzkumu byli oceněni: 

 
1. místo  doc. Ing. Ondřej Dvouletý, Ph.D., MSc – Fakulta podnikohospodářská  
 název impaktu: OECD Framework for the Evaluation of SME and Entrepreneurship Policies and 

Programmes 2023 

  
2. místo  prof. Ing. Jakub Fischer, Ph.D., doc. Mgr. Ing. Petr Mazouch, Ph.D. – Fakulta informatiky a statistiky 

 název impaktu: Odhad potenciální úspory z rozsahu, dopad na snížení administrativní zátěže 
ředitelů a na zvýšení kvality správy škol díky sdílení služeb 

  
3. místo Ing. Jana Abíková, Ph.D., – Fakulta podnikohospodářská 

 název impaktu: Building a Refugee Camp: The Importance of Planning and Logistics 
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3. Profesorské řízení 

Prorektor prof. Lukeš konstatoval, že podle prezenční listiny je přítomno 33 členů VR VŠE, vědecká rada je 

tedy usnášeníschopná. 

 
Profesorské řízení doc. JUDr. Nicole Grmelové, Ph.D.,  

(obor Obchodní právo)  

Podle jednacího řádu VR VŠE navrhl prorektor prof. Lukeš před zahájením rozpravy k profesorskému řízení 

skrutátory z řad členů VR VŠE, a to doc. Ing. Pavla Hnáta, Ph.D., Ing. Milana Nidla, MBA, VR VŠE návrh 

odsouhlasila. 

Děkan Fakulty mezinárodních vztahů doc. Ing. Josef Taušer, Ph.D., představil uchazečku, seznámil přítomné 

se složením hodnotící komise a s průběhem a závěrem řízení, ve kterém komise doporučila Vědecké radě VŠE 

jmenování doc. Grmelové profesorkou v oboru Obchodní právo. 

Předsedkyně komise prof. JUDr. Hana Marková, CSc., seznámila členy VR VŠE se stanoviskem komise 

a s průběhem její práce. Komise doporučila všemi hlasy zahájení řízení ke jmenování doc. Grmelové 

profesorkou. Představila uchazečku, její vzdělání a její profesní život, působnost na katedře, garanci studijních 

programů, členství v komisích a další činnosti uchazečky. Dále zmínila řešené projekty GAČR, TAČR, 

2 výzkumné zahraniční granty (Španělsko) a vyzvané přednášky. Uvedla, že publikační činnost uchazečky je 

ve Scopus i WoS. Problematika, kterou se doc. Grmelová zabývá, je na pomezí práva a lingvistiky. Zmínila 

působnost uchazečky na Soudním dvoře EU v Lucembursku, v diplomatické akademii aj. Její profesní profil 

a reprezentace oboru na veřejnosti je jedním z předpokladů, aby byla jmenována profesorkou v oboru 

Obchodní právo. 

Doc. JUDr. Nicole Grmelová, Ph.D., v rámci prezentace seznámila přítomné s přínosem pro rozvoj k oboru, 

koncepcí další činnosti, s mezinárodní spoluprací ve vědě a s významnými publikačními výstupy. Uvedla, že je 

garantem magisterského studijního oboru „Podnikání a právo“ a doktorského studijního programu 

„Obchodní a mezinárodní hospodářské právo“ a garantem vedlejší specializace vyučované v anglickém 

jazyce. Rozvedla spolupráci se Španělskem, která mimo jiné vedla ke vzniku odborného slovníku v rámci 

obchodně právní problematiky a představila další publikační činnost. Dále zmínila práci v GRERCA, kde byly 

diskutovány poznatky českého práva ve španělském i francouzském prostředí, revize evropského smluvního 

práva aj. Seznámila VR s problematikou v rámci rozvoje potravinového práva v ČR, kde se zabývá klamavou 

reklamou na doplňky stravy. Plánem do dalších let je reakreditace oboru na jmenovací řízení pro obor 

„Obchodní právo“ na NAÚ, internacionalizace Ph.D. studia, vytvoření Centra pro studium insolvence, 

zavedení profesního bakalářského programu „Podnikání a právo“, exekutivní kurz „Příprava na kariéru 

v institucích EU“. Předpokládá další rozvoj mezinárodní spolupráce s pařížskou Sorbonna a Ekonomickou 

univerzitou v Bratislavě pro přípravu projektu H2020 v oblasti potravinového práva. 

 

V rozpravě vystoupili: 

 doc. Mgr. Tomáš Gongol, Ph.D., se zajímal o názor uchazečky na AI; 
 

o doc. Grmelová odpověděla, že při řešení obchodního případu, kdy zadání bylo v češtině, ale 
výstup měl být v cizích jazycích, AI neuměla vybrat správné předpisy / platnou legislativu 
a v případové studii v rámci nařízení Řím I a Řím II AI vycházela z amerických předpisů, nebrala 
v potaz předpisy evropské; doplnila, že tato nesprávná řešení umožní odhalit zneužití AI. 

 prof. Ing. Petr Musílek, Ph.D., se dotázal na počet studentů doktorského studia uchazečky; 
 

o doc. Grmelová zmínila 3 úspěšná zakončení a představila práci s doktorandy.  
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 prof. PhDr. Ladislav Krištoufek, Ph.D., se zajímal o grantovou činnost;  

o doc. Grmelová rozvedla zapojení španělsky mluvících do tvorby slovníku, existenci 
terminologické problematiky, kdy české právo vychází z německého, španělské z napoleonského 
kodexu, což je problematické, protože stejné slovo může mít jiné významy. V oblasti právní 
terminologie došlo k velkému posunu. Toto téma bylo součástí projektu GAČR. Současně řešený 
projekt TAČR řeší i díky působení v evropském parlamentu, což je pro řešení projektu přínosem. 
Oba projekty byly spoluřešitelské, v oblasti zahraničních projektů byla hlavní řešitelka, protože 
v právní oblasti je v ČR málo odborníků s hlubší znalostí španělštiny.  

 doc. Ing. Svatopluk Kapounek, Ph.D., se zajímal o budoucnost právních věd v ČR z pohledu výzkumu 
a o počin, který uchazečka považuje za nejhodnotnější; 

o uchazečka vyzdvihla svoji monografii vydanou loni v C.H.Beck, kde se věnuje se problematice, 
kterou v ČR nikdo nezpracoval. Budoucnost rozvoje vědy v oblasti práva vidí jako 
problematickou, protože nabídka práce na vysokých školách není pro advokáty finančně 
zajímavá, jejich dedikace k akademické činnosti není úplná. To je problém na všech školách v ČR, 
tím dochází i k problému s akreditacemi.  

 prof. RNDr. Jiří Witzany, Ph.D. požádal o konkrétní informaci o článcích ve Scopus x WoS; 

o doc. Grmelová upřesnila, že publikované články jsou spíše ve Scopus než WoS, ve WoS jsou 
2 články a 10 konferenčních příspěvků, doc. Hnát doplnil, že nyní jsou v databázi uvedeny články 3. 
 

 prof. Ing. Mgr. Martin Lukeš, Ph.D.  se zajímal o společenský impakt; 

o uchazečka odpověděla, že společenský přínos má její monografie, kde je řešena otázka 
nejednotnosti EU v přístupu k sankcím Světové obchodní organizace. Je třeba, aby právo WTO 
bylo vtěleno do práva EU.  Ke změně praxe by mělo dojít tlakem ze zdola.  
 

 prof. PhDr. Ladislav Krištoufek, Ph.D., se dotázal, jak jsou vnímány sborníky v daném oboru; 

o dle uchazečky sborníky nejsou přelom v rozvoji práva, ale umožňují publikovat čistě česká 
témata, která nejsou zajímavá pro zahraničí.  

 
 

V neveřejné části rozpravy vystoupili: 

 kandidátku podpořili doc. Ing. Josef Taušer, Ph.D., a prof. Ing. Hana Machková, CSc., která ocenila její 
jazykové znalosti, velký přesah k praxi, posílení meziuniverzitní spolupráce. 

 doc. Ing. Mgr. Radka Druláková, Ph.D., doplnila, že jako panelistka v GAČR vnímala, že i tam jsou 
akceptována a přijímána specifika právní vědy a skutečnost, že v tomto oboru jsou nejdůležitější 
monografie.  

 prof. RNDr. Jiří Witzany, Ph.D., zmínil, že publikační výstupy uchazečky splňují požadavky. 

 prof. PhDr. Ladislav Krištoufek, Ph.D., dodal, že si je vědom specifik v oblasti práva, ptal se spíše na to, 
zda to splňuje vnitřní zvyklosti a doplnil, že publikační možnosti jsou i v tomto oboru. 

 doc. Ing. Svatopluk Kapounek, Ph.D., poukázal na obor řízení, na což navázal prof. Ing. Mgr. Martin Lukeš, 
Ph.D., který uvedl, že řízení probíhá v oboru práva, nikoliv v oboru ekonomickém. 

 



VYSOKÁ ŠKOLA EKONOMICKÁ V PRAZE ǀ  5/6 

Po ukončení projednání návrhu na jmenování profesorem v neveřejné části jednání proběhlo tajné hlasování. 

Bylo přítomno 33* členů oprávněných hlasovat. Výsledek hlasování: 28 hlasů kladných, 4 záporných, 

0 neplatných. 

*členka VR VŠE doc. Grmelová v rámci tohoto profesorského řízení nehlasovala. 

Usnesení: 

VR VŠE schválila návrh na jmenování doc. Grmelové profesorem v oboru Obchodní právo. Návrh bude předán 

MŠMT ČR. 

 

Profesorské řízení doc. Ing. Markéty Arltové, Ph.D., 
(obor Finance) 

Podle jednacího řádu VR VŠE navrhl prorektor prof. Lukeš před zahájením rozpravy k profesorskému řízení 
skrutátory z řad členů VR VŠE, a to doc. Ing. Pavla Hnáta, Ph.D., Ing. Milana Nidla, MBA, VR VŠE návrh 
odsouhlasila. 
 
Děkan Fakulty financí a účetnictví prof. Ing. Petr Musílek, Ph.D., představil uchazečku, její působení na Fakultě 
financí a účetnictví, dále informoval o průběhu řízení, představil složení komise a její práci.  
 
Předseda komise prof. Ing. Martin Mandel, CSc., představil uchazečku a shrnul její práci. Uvedl, že práce doc. 
Arltové má multidisciplinární charakter (statistika, demografie). Přiblížil její profesní kariéru, delší období byla 
v oboru statistika, nicméně už v době působení na Fakultě informatiky a statistiky učila pro Fakultu financí 
a účetnictví předmět Statistika pro finance aj. Nyní na fakultě garantuje dva magisterské předměty, celkem 
vedla více než 60 studijních prací. Uvedl, že má 3 úspěšně ukončené doktorské studenty, nyní vede 3 nové. Z 
publikační aktivity vyzdvihl monografie s názvem Ekonomické časové řady a Finanční časové řady 
a informoval, že komise vyloučila některé články, které nemají zaměření ve vztahu k financím. V daném nebo 
příbuzném oboru má uchazečka 26 článků ve WoS, ve Scopus 14, které splňují požadavek profesorského 
řízení (další 4 jsou z jiného oboru). Citací ve WoS po vyloučení autocitací uvedl 203. HI bez autocitací je 9, 
Google schollars uvádí 15. Vyzdvihl aktivní přístup uchazečky ke studentům a kolegům. 
 
Doc. Ing. Markéta Arltová, Ph.D., ve své prezentaci představila působení na VŠE, a to na Fakultě informatiky 
a statistiky v oboru statistika a čtyřleté působení na Fakultě financí a účetnictví, kde se zabývá teorií 
a metodologií finanční ekonometrie (modely časových řad), dále řešila problematiku stárnutí populace jak 
z demografického hlediska, tak i s tím spojené zvýšené náklady na zdravotní péči. Aktuální témata patří do 
oblasti aplikovaného výzkumu ve veřejných financích, kde se věnuje fiskálním dopadům rozpočtových 
opatření a analýzám účinnosti aplikovaných opatření v souvislosti s daňovými úniky při výběru DPH, zejména 
z hlediska konstrukce vhodných ekonometrických modelů aj. Shrnula účast v grantech – 1 GAČR, 6x členka 
týmu, 1x členka týmu v projektu MŠMT, externí spolupráce 1 x GAČR a 1 x TAČR.  
Z pedagogické činnosti uvedla vedení studentů doktorského studia, kdy 3 studenti úspěšně obhájili, současný 
aktuální stav doktorandů je 5. Byla garantem 3 studijních oborů, dosud garantovala 9 předmětů, 4 z toho 
zavedla, vyučovala 18 různých předmětů, podílí se zavedení nových oborů, podporuje interdisciplinaritu.  
Pro svoji budoucnost vidí pokračování v tématech z oblasti analýz ve veřejných financích, v nejbližší 
budoucnosti vliv digitalizace na mezeru DPH, vliv struktury ekonomiky na mezeru DPH v zemích EU 
(compliance gap a policy gap) a fiskální dopady rozpočtových opatření, a vliv environmentálních daní na cíle 
klimatické neutrality. 
 
V rozpravě vystoupili: 
 

 prof. PhDr. Ladislav Krištoufek, Ph.D., se zajímal o zkušenost s frakcionálními jednotkovými kořeny a 
práci s nimi a dále požádal o publikační výstup, který považuje za nejlepší; 
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o doc. Arltová odpověděla, že tématem ARFIMA modelů se prakticky nezabývala, jako 
nejhodnotnější považuje článek týkající se kvantifikace dopadů zavedených opatření proti 
daňovým únikům na DPH, kdy byla náročná aplikace nové metody. 

 

 doc. Ing. Svatopluk Kapounek, Ph.D., potvrdil v rámci osobní zkušenosti skvělý přístup uchazečky ke 
studentům a požádal o názor na výzkum v oblasti kauzality, kdy tradiční modely se neuplatňují a nyní 
se naráží na modely AI, požádal o názor na budoucí vývoj; 

 
o dle názoru doc. Arltové je lidská schopnost rozhodování stále lepší než AI.  

 

 doc. Ing. Josef Taušer, Ph.D., zmínil společnou práci v Acta Economica Pragensia a zajímal se, zda 
uchazečka působí ještě nyní v redakčních radách; 
 
o doc. Arltová odpověděla, že byla v ediční radě Politické ekonomie a nyní je na ČSÚ v redakční 

radě Demografie. 
 
 

V neveřejné části rozpravy vystoupili: 
  

 prof. Ing. Petr Musílek, Ph.D., který vyzvedl pedagogické schopnosti, skvělý výzkum v oblasti veřejných 
financí a mezinárodní dimenzi publikační činnosti.  

 
Po ukončení projednání návrhu na jmenování profesorem v neveřejné části jednání proběhlo tajné hlasování. 

Bylo přítomno 33 členů oprávněných hlasovat. Výsledek hlasování: 32 hlasů kladných, 1 záporných, 

0 neplatných. 

Usnesení: 

VR VŠE schválila návrh na jmenování doc. Arltové profesorkou v oboru Finance. Návrh bude předán 

MŠMT ČR. 

 

 
4. Různé 

 

 Rektor doc. Ing. Petr Dvořák, Ph.D., seznámil přítomné s návštěvou hodnotitelů v rámci mezinárodní 
akreditace AACSB, představil je a seznámil přítomné s výsledkem hodnocení peer review, které bylo 
kladné. Vyjádřil poděkování všem z VŠE, kteří se na zajištění a přijetí podíleli. Prorektorka prof. Ing. Hana 
Machková, CSc., seznámila členy VR VŠE s průběhem procesu, který začal v roce 2016 a zmínila snahu VŠE 
zařadit se mezi nejlepší univerzity získáním tzv. triple crown accreditation. 

 

 Rektor doc. Ing. Petr Dvořák, Ph.D., poděkoval za práci děkanům FMV a FM, kterým končí 2. funkční 
období, a to doc. Ing. Josefu Taušerovi, Ph.D., a doc. Ing. Vladislavu Bínovi, Ph.D. 

 

 Rektor doc. Ing. Petr Dvořák, Ph.D., pozval na rozsvícení vánočního stromku a krátké setkání s hudebním 
představením, které bude 12. 12.  ve 12 hod. 

 

 Další termíny zasedání Vědecké rady:  

5. 3. 2024 a 4. 6. 2024 vždy od 10 hod. 


